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Henvendelse fra Steffen Jensen til Lars Gaardhøj 

 

Fra: Steffen Jensen <STEJE@halsnaes.dk> 
Sendt: 6. februar 2024 10:06 
Til: Regionsrådsformand <formand@regionh.dk> 
Emne: Byrådshenvendelse fra Halsnæs kommune 

 
Kære Lars Gaardhøj 

Byrådet i Halsnæs Kommune ser med stor alvor på jordforureningen på stålvalseværkets arealer på Frederiksværk 
Havn. Vi finder det meget bekymrende, at forureningsudbredelsen jf. regionens nye undersøgelser ikke er undersøgt 

tilstrækkeligt. I jeres nylige rapport fra januar 2024 påpeges brud på membranen, som skal beskytte mod, at der 
udsiver vand, der er forurenet med stærkt miljøproblematiske stoffer, ud i Roskilde Fjord. Disse brud kræver efter 
vores opfattelse en omfattende og hurtig indsats fra regionens side. 

Vi er klar over, at finansieringen af yderligere undersøgelser og eventuel afværge er uafklaret. Vi finder dog 
forureningssituationen så alvorlig, at regionen bør prioritere yderligere undersøgelse af forureningsudbredelsen og 
hvorledes den udsivende forurening kan afværges. Byrådet opfordrer i forlængelse heraf Region Hovedstaden til at 
fremme forhandlingerne med staten om finansieringen. 

 
På vegne af Halsnæs kommunes byråd. 

 

Mvh. Steffen Jensen 
Borgmester 

 
Tlf 26200782 
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